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BR.0052-7-2/11  
Protokół Nr VII/2011 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 21 kwietnia 2011 r. 

 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie 12.00, a zakończono o godzinie 16.15. Z ustawowego 
składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 radnych  
(nieobecny Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk; lista obecności stanowi załącznik nr 1) 
oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VI sesji.  
4. Przedstawienie nowo wybranych sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli oraz 

podziękowanie tym, którzy zakończyli pełnienie funkcji. 
5. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie uŜywania materiałów pirotechnicznych 

o charakterze widowiskowym na terenie Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie ustalenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso dla inkasentów z tytułu poboru podatków i opłat stanowiących dochody gmin. 
7. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko. 
8. Uchwała w sprawie zorganizowania na terenie Gminy Czerwonak konkursu „Piękna 

Zielona Gmina”. 
9. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 

10. Uchwała w sprawie wskazania osoby właściwej do delegowania Przewodniczącego 
Rady Gminy w celu odbycia podróŜy słuŜbowej oraz w sprawie określenia wysokości 
stawki za jeden kilometr przebiegu, ustalonej w związku ze zwrotem kosztów przejazdu 
podróŜy słuŜbowej radnych gminy. 

11. Uchwała w sprawie nadania nazwy terenu zielonego w miejscowości Koziegłowy – 
pomiędzy blokami 14, a 16 na osiedlu Leśnym. 

12. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak  w sprawie przebudowy linii  eSN na osiedlu 
Czerwonak. 

13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

14.  Wolne głosy i wnioski. 
15.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wójt zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów 
uchwał:  
- uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na lotnicze wykorzystanie terenu – w punkcie 5; 
- uchwała zmieniającą uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r. – w punkcie 6; 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak – w 
punkcie 7. 
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 Przewodniczący rady poddał pod głosowanie porządek obrad z zaproponowanymi 
zmianami. W głosowaniu udział wzięło 18 radnych z 18 obecnych na sali. Porządek obrad 
został przyjęty 16 głosami przy 2 przeciw. 
 
Porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VI sesji.  
4. Przedstawienie nowo wybranych sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli oraz 

podziękowanie tym, którzy zakończyli pełnienie funkcji. 
5. Uchwała w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na lotnicze wykorzystanie terenu. 
6. Uchwała zmieniającą uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r. 
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

8. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie uŜywania materiałów pirotechnicznych 
o charakterze widowiskowym na terenie Gminy Czerwonak. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso dla inkasentów z tytułu poboru podatków i opłat stanowiących dochody gmin. 

10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko. 
11. Uchwała w sprawie zorganizowania na terenie Gminy Czerwonak konkursu „Piękna 

Zielona Gmina”. 
12. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 

13. Uchwała w sprawie wskazania osoby właściwej do delegowania Przewodniczącego 
Rady Gminy w celu odbycia podróŜy słuŜbowej oraz w sprawie określenia wysokości 
stawki za jeden kilometr przebiegu, ustalonej w związku ze zwrotem kosztów przejazdu 
podróŜy słuŜbowej radnych gminy. 

14. Uchwała w sprawie nadania nazwy terenu zielonego w miejscowości Koziegłowy – 
pomiędzy blokami 14, a 16 na osiedlu Leśnym. 

15. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak  w sprawie przebudowy linii  eSN na osiedlu 
Czerwonak. 

16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

17.  Wolne głosy i wnioski. 
18.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu VI sesji. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o wcześniejsze przesyłanie na skrzynki e-mail 
protokołów celem zapoznania się z jego treścią . Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z VI sesji. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. 
Protokół został przyjęty 17 głosami przy 1 wstrzymującym się . 
 
Ad.4. Przedstawienie nowo wybranych sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli oraz 
podziękowanie tym, którzy zakończyli pełnienie funkcji 
 Wójt Mariusz Poznański podziękował odchodzącym sołtysom za wkład pracy 
wniesiony na rzecz dobra lokalnej społeczności, nowo wybranym sołtysom Ŝyczył sukcesów w 
pracy społecznej i dobrej współpracy. Podziękował Pani Danucie Przybylskiej – sołectwo 
Miękowo, Pani Monice Kośmickiej – Stachowiak – sołectwo Bolechowo, Panu Antoniemu 
Głowackiego – sołectwo Czerwonak I, który pełnił funkcję 21 lat. 
 Nowo wybrani sołtysi: Violetta Gancarz – sołectwo Czerwonak I, Jolanta Poznańska – 
sołectwo Miękowo, Marek Smykowski – sołectwo Bolechowo otrzymali tablice „Sołtys”. 
 Wójt wręczył upominki sołtysom odchodzącym, nowo wybranym i tym, którzy z woli 
mieszkańców kontynuować będą funkcję sołtysa.  



 3 

 Przewodniczący Rady podziękował dotychczasowym sołtysom, Ŝyczył satysfakcji w 
pracy nowo wybranym sołtysom, deklarując pomoc w pełnieniu funkcji.  
 Wójt poinformował, Ŝe w związku z brakiem quorum na zebraniu w II okręgu 
wyborczym na os. Leśnym w Koziegłowach wybór Rady Osiedla nie był moŜliwy. Ponowne 
wybory zostaną przeprowadzone dopiero w następnym roku, jeŜeli do 30 września roku 
poprzedzającego wybory, mieszkańcy osiedla, w liczbie równej co najmniej trzykrotnej ilości 
wybieranych członków Rady Osiedla, złoŜą o to wniosek. Do czasu  wyboru nowego zarządu 
działa obecny Zarząd Osiedla Leśnego.  
 
Ad.5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na lotnicze wykorzystanie terenu. 
 Zastępca Prezesa Zarządu Zakładów Drobiarskich „Koziegłowy”  Sp. z o.o. Ryszard 
Wiśniewski wyjaśnił, Ŝe zakłady zwróciły się o wyraŜenie zgody na lotnicze wykorzystanie 
przedmiotowej działki i wyznaczenie terenu pod lądowisko dla śmigłowca w celu stworzenia 
moŜliwości szybkiego udzielenia pomocy w razie wypadku w zakładzie i zabranie od 
naziemnego zespołu ratownictwa medycznego pacjenta w stanie nagłego zagroŜenia 
zdrowotnego i przetransportowania do właściwego szpitala. Ponadto Zakłady zamierzają 
korzystać z lądowiska w celu szybkiego przemieszczania się osób zarządzających 
przedsiębiorstwem między róŜnymi, odległymi miejscami prowadzenia działalności 
gospodarczej. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
wstrzymującym  się i stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Ad.6. Uchwała zmieniającą uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011r. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy podjęcie decyzji o przeznaczeniu 
środków na wykup budynku  w Koziegłowach musi dokonać się na tej sesji oraz czy gmina 
posiada ekspertyzę dotyczącą kosztów adaptacji i remontu budynku. 
 Wójt uwaŜa, Ŝe zakup jest koniecznością by uchronić się przed przeznaczeniem 
budynku na lokale socjalne na potrzeby Miasta Poznania. Wójt wyjaśnił, Ŝe w trakcie rozmów 
z Prezydentem i Zastępcą Prezydenta Miasta Poznania ustalono, Ŝe Miasto odstąpi od umowy 
przedwstępnej na zakup budynku w Koziegłowach na rzecz Gminy Czerwonak pod 
warunkiem przeznaczenia budynku na cele publiczne. Decyzja ostateczna dotycząca 
zakupu przez gminę Czerwonak zostanie podjęta po otrzymaniu zgody od Ministra 
Infrastruktury na odstępstwo od obowiązujących warunków technicznych dotyczących 
wysokości lokali mieszalnych przy zmianie przeznaczenia na funkcję inną niŜ hotelową.  
 Prezes CzTBS Jarosław Wróblewski, któremu zlecono przegląd budynku przy ul. 
Kwiatowej w Koziegłowach, powiedział, Ŝe jest to budynek zamieszkania zbiorowego z 
funkcją hotelową, czterokondygnacyjny, niepodpiwniczony. Budynek ma konstrukcję 
ramową stalową i betonową, co daje moŜliwość przebudowy i adaptacji. Budynek wymaga 
termomodernizacji, wymiany okien i przebudowy infrastruktury technicznej – przebudowę 
szacuje się na 1,5 – 2 mln zł. Budynek pomocniczy – świetlica, suszarnia, węzeł cieplny – jest w 
gorszym stanie technicznym.  Cała nieruchomość ma powierzchnię 7 tys. m kw, posiada 
własny układ drogowy, miejsca postojowe, utrzymaną zieleń, w całości jest ogrodzona. Na 
terenie nieruchomości znajduje się cieplik i trafostacja.  
 Na pytanie radnego Jacka Sommerfelda o szanse na pozytywne rozpatrzenie wniosku 
o odstępstwo Prezes CzTBS odpowiedział, Ŝe odstępstwo jest moŜliwe, jednak musi być 
dobrze uzasadnione względami społecznymi i zawierać rozwiązania zastępcze 
rekompensujące uŜytkownikom budynku utratę funkcjonalności, na którą Ministerstwo się 
zgadza. 
 Na pytanie o koszty utrzymania budynku Prezes odpowiedział, Ŝe są to koszty 
minimalne – podstawowym kosztem będzie podatek od nieruchomości oraz koszty 
utrzymania czystości i zieleni, oświetlenie nieruchomości.  
 Radny Marek Pietrzyński zapytał o przeznaczenie działki, o księgę wieczystą i 
ewentualne obciąŜenia.  
 Prezes CzTBS wyjaśnił, Ŝe nieruchomość składa się z 2 działek – przedmiot umowy to 
działka ogrodzona i ograniczona ul. Leśną i ul. Kwiatową. Kwestie dotyczące księgi wieczystej 
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badane były przez notariusza przed podpisaniem umowy przedwstępnej pomiędzy Miastem 
Poznaniem a UAM i zostały opisane w akcie notarialnym, obciąŜeń nie ma.  
 Odnosząc się do sugestii radnego Andrzeja Moczulskiego o wyburzeniu budynku 
prezes CzTBS powiedział, Ŝe rachunek ekonomiczny nie jest korzystny – na sprzedaŜy działki 
po wyburzeniu budynku gmina straciłaby 1 mln zł. Korzystniejsze jest zaadaptowanie 
budynku. 
 Radny Janusz Andrzejewski zapytał o właściciela budynku. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe budynek jest własnością UAM, jednak przy sprzedaŜy potrzebna jest 
zgoda właściwego ministra. 
 Radny Janusz Andrzejewski uwaŜa, Ŝe koszty adaptacji mogą wzrosnąć przy podziale 
funkcji budynku, jest zwolennikiem rzetelnej analizy dotyczącej stanu technicznego i 
przedstawienia wariantowego przeznaczenia budynku co będzie punktem wyjścia do 
wydania opinii przez Radę.  
 Prezes CzTBS wyjaśnił, Ŝe konstrukcja ramowa umoŜliwia szybką i tanią adaptację 
pomieszczeń.  Wspomniana wcześniej kwota modernizacji budynku jest realna.  
 Radny Tadeusz Sikoń zapytał o zasady, na których Miasto Poznań narzuciło warunki 
dotyczące przeznaczenia budynku.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe Miasto Poznań  miało na celu nabycie budynku na cel publiczny i 
odstępując od kupna Ŝąda by cel został zachowany.  
 Radny Jacek Sommerfeld zaproponował by przy podziale funkcji budynku uwzględnić 
biuro podawczo – informacyjne co ułatwi starszym osobom z Koziegłów załatwianie spaw 
urzędowych. 
 Radny Marek Pietrzyński wyraził niezadowolenie co do sposobu i formy przekazywania 
radnym materiałów dotyczących zmian do budŜetu celem podjęcia decyzji mającej skutki 
finansowe dla budŜetu gminy. Komisja BudŜetu i Finansów, której jest członkiem nie miała 
moŜliwości zapoznania się ze szczegółowym uzasadnieniem zmian budŜetowych. Zdaniem 
radnego nie moŜna podejmować tak waŜnych decyzji bez szczegółowej analizy, czy 
rozwaŜenia moŜliwości realizacji inwestycji rezerwowych. UwaŜa, Ŝe podjęcie uchwały będzie 
działaniem pod presją ze strony Miasta Poznania. 
 Radny Wojciech Skrzekut przedstawił pozytywną opinię Klubu radnych „Lepsza 
Gmina”, ale z uwagami: otrzymanie zgody na odstępstwa od Ministra Infrastruktury oraz 
wykonanie ekspertyzy technicznej. 
 Na pytanie Wiceprzewodniczącej Rady Renaty Walerych o wymogi techniczne dla 
lokali socjalnych Prezes CzTBS wyjaśnił, Ŝe budynek ma przeznaczenie hotelowe, które Miasto 
Poznań chciałoby wykorzystać jako lokal socjalny, tymczasowy przekazywany w 
konsekwencji eksmisji. 
 Radny Andrzej Moczulski wyraził wątpliwości i obawy dotyczące moŜliwości 
wykorzystania budynku i kosztów adaptacji. 
 Wójt podsumowując powiedział, Ŝe analizując kwestię zakupu budynku w 
Koziegłowach naleŜy mieć na uwadze koszty, które wynikną dla gminy jeśli na zakup się nie 
zdecyduje.  
 Radna Maria Libera uwaŜa, Ŝe naleŜy podjąć decyzję o zakupie budynku i 
wykorzystać go na potrzeby mieszkańców. 
 Radny Marek Pietrzyński poddał pod wątpliwość realizację deklarowanych  zamierzeń 
Miasta Poznania, zdaniem radnego nie ma Ŝadnych gwarancji w tej kwestii.  
 Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe trudno jest potencjalne zagroŜenie, jakim jest 
powstanie lokali socjalnych dla mieszkańców Miasta Poznania na terenie Koziegłów 
przeliczyć na konkretne pieniądze.  
 Radny Robert Maciejewski zapytał czy w porozumieniu zawartym z Miastem 
Poznaniem zapisane zostały kary za zmianę przeznaczenia części lokali i sprzedaŜ ich wolnym 
rynku celem pozyskania środków na modernizację budynku.   
 Wójt odpowiedział, Ŝe warunkiem odstąpienia od umowy przedwstępnej przez Miasto 
Poznań jest przeznaczenie budynku na cel publiczny.  
 Radny Leszek Lesiczka zapytał, czy  w związku z zaistniałą sytuacją Miasto Poznań nie 
zrealizuje swoich zamierzeń w innej części naszej gminy.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe z informacji jakie posiada Miasto Poznań nie ma takiego zamiaru.  
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 Prezes CzTBS podsumowując swoją wypowiedź powiedział, Ŝe rezygnując z zakupu 
budynku gmina traci kontrolę nad nieruchomością  i jej przeznaczeniem bezpowrotnie. 
 Wójt przedstawił kolejne zmiany w budŜecie: w związku z moŜliwością uzyskania 
dofinansowania z środków zewnętrznych Wydział Inwestycji wnioskuje o wprowadzenie do 
budŜetu Gminy na rok 2011 zadania i 147 „Modernizacja, rozbudowa i doposaŜenie terenów 
sportu, rekreacji i wypoczynku” w kwocie 50 tys. zł na opracowanie dokumentacji 
niezbędnych do złoŜenia wniosków o dofinansowanie. Wnioski dotyczyć będą projektów: 
dokończenia inwestycji na terenach rekreacyjnych w Owińskach, budowa pomostu na 
zbiorniku wodnym w Owińskach i przeznaczenie zbiornika na łowisko, modernizacja i remont 
stadionu w Owińskach – dostosowanie boiska do wymogów IV ligii; dofinansowanie budowy 
toru saneczkowego dostosowanego dla dzieci niewidomych i dostępnego dla mieszkańców 
gminy. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o przekazanie informacji mieszkańcom na temat 
przyczyn zaprzestania prac przy budowie parkingu w Koziegłowach. 
 Radny Tadeusz Sikoń zwrócił się by informację taką umieścić na stronie internetowej 
Gminy Czerwonak.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe podczas prac budowlanych 
nastąpiły obfite opady deszczu w wyniku czego grunt przesiąkł na głębokość 0,5 m. 
Usuniecie błota kosztowałoby 190 tys. zł. W związku z powyŜszym wstrzymano prace. W tej 
chwili prace zostaną wznowione po zniwelowaniu gruntu o 5-10 cm.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
  
Ad.7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe w związku ze zmianą budŜetu, 
Rada Gminy musi dokonać zmian wieloletniej prognozy finansowej w celu dostosowania 
wielkości w niej ujętych. W związku z powyŜszym zwiększyły się wydatki majątkowe i  ogólne. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy  2 
wstrzymujących  się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.8. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie uŜywania materiałów 
pirotechnicznych o charakterze widowiskowym na terenie Gminy Czerwonak. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy wyjaśniła, Ŝe  uchwałą z dnia 19 grudnia 2002r. 
Rada Gminy Czerwonak uchwaliła ograniczenie uŜywania środków pirotechnicznych na 
terenie Gminy Czerwonak do dwóch dni: 31 grudnia i 1 stycznia danego roku. Prokurator 
Prokuratury Apelacyjnej w Poznaniu  wniósł o uchylenie przedmiotowej uchwały, zarzucił  
istotne naruszenie prawa polegające na wydaniu przepisów porządkowych, pomimo Ŝe 
ustawowe wartości prawne nie wymagają ochrony przewidzianej w tej uchwale, bowiem są 
chronione przepisami kodeksu wykroczeń. Zakres zakazu uŜywania materiałów 
pirotechnicznych jest toŜsamy z zakazem zakłócania spokoju i porządku, co zostało 
uregulowane w art. 51 ustawy Kodeks Wykroczeń. Przepisy prawa miejscowego nie mogą 
uzupełniać czy teŜ zastępować przepisów prawa powszechnie obowiązującego, w związku z 
tym zasadnym jest uchylenie uchwały z dnia 19 grudnia 2002r. w sprawie uŜywania 
materiałów pirotechnicznych o charakterze widowiskowym na terenie Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała w sprawie ustalenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso dla inkasentów z tytułu poboru podatków i opłat stanowiących dochody gmin. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe w związku z 
przeprowadzonymi na terenie gminy Czerwonak wyborami sołtysów i przewodniczących 
zarządów osiedli zachodzi konieczność zmiany dotychczasowej uchwały w sprawie inkasa.  
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 1  
wstrzymującym  się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przedstawiając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
o nadanie nazwy tej drodze wystąpił właściciel nieruchomości prowadzący budowę 
budynku mieszkalnego zaproponował nazwy: Dobra, Spacerowa, Orzechowa. 

Do uchwalenia proponuje się inną nazwę: ul. Platanowa dostosowaną do 
nazewnictwa ulic w tym rejonie. Uzyskano zgodę na nadanie nazwy ulicy właściciela części 
drogi będącej własnością prywatną oraz  Sołtysa miejscowości Bolechówko. 

Radny Janusz Andrzejewski zapytał kiedy droga w całości stanie się własnością 
gminy. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, Ŝe jeśli będzie wola przejęcia 
drogi to gmina ją przejmie, ale nie wie kiedy. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie zorganizowania na terenie Gminy Czerwonak konkursu „Piękna 
Zielona Gmina”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe w celu sprawniejszego 
przeprowadzania konkursu, a takŜe mając na uwadze doświadczenia wynikające z 
organizacji kolejnych edycji konieczne jest wprowadzenie zmian w regulaminie, środki na 
organizację konkursu zostały zarezerwowane w budŜecie gminy. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych poinformowała, Ŝe w celu realizacji 
zadań wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie na terenie gminy 
Czerwonak, uchwala się tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego zajmującego się przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie oraz 
szczegółowe warunki jego funkcjonowania. W skład zespołu wchodzą instytucje i organizacje 
zajmujące się problemem. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych powiedziała, Ŝe komisja nie zajmowała się bezpośrednio projektem uchwały, gdyŜ  
wie, Ŝe w gminie działa zespół, a podjęcie uchwały jest wymogiem formalnym. Komisja 
podjęła działanie inicjatywne, aby poprzez etapowe spotkania z  członkami zespołu 
metodycznego przyjrzeć się bliŜej działalności GOPS pod kątem przemocy w rodzinie i innych 
aspektów działalności.   
 Zdaniem radnej Ewy Banaszak zaproponowany zespół w tak duŜej liczbie nie moŜe 
koordynować działań, co najwyŜej wspomagać je. 
 Radna Tatiana Kędziora wyjaśniła, Ŝe praca w duŜych zespołach sprawdza się, jest 
wymiana informacji i wspólne rozwiązywanie problemów. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe ustawodawca nałoŜył zadanie na gminę, 
naleŜy liczyć się z wydatkami finansowymi, których na dzień dzisiejszy nie ma. 
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych wyjaśniła, Ŝe wszystkie instytucje  we 
własnym zakresie będą ponosiły koszty. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 1  
wstrzymujących  się i 2 przeciw, uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad.13. Uchwała w sprawie wskazania osoby właściwej do delegowania Przewodniczącego 
Rady Gminy w celu odbycia podróŜy słuŜbowej oraz w sprawie określenia wysokości stawki za 
jeden kilometr przebiegu, ustalonej w związku ze zwrotem kosztów przejazdu podróŜy 
słuŜbowej radnych gminy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe uchwała wskazuje osoby 
właściwe (Wiceprzewodniczących Rady) do ustalania terminu i miejsca wykonywania 
zadania oraz miejscowości rozpoczęcia i zakończenia podróŜy słuŜbowej w poleceniu 
wyjazdu słuŜbowego dla Przewodniczącego Rady Gminy. Nadmienił, Ŝe będzie ograniczał 
swoje wyjazdy słuŜbowe.  
           Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie nadania nazwy terenu zielonego w miejscowości Koziegłowy – 
pomiędzy blokami 14, a 16 na osiedlu Leśnym. 
 Radny Jacek Sommerfeld w imieniu radnych klubu PIS – autorów projektu uchwały – 
oraz duŜej grupy mieszkańców Koziegłów w związku ze zbliŜającym się terminem beatyfikacji 
papieŜa Jana Pawła II, chce wyrazić radość i dumę z powodu tego wydarzenia poprzez 
zaznaczenie na stałe jednego z najczęściej uczęszczanych fragmentów miejscowości. W 
związku z powyŜszym wyraŜa się wolę nadania nazwy dla wspomnianego terenu – Skwer im. 
Jana Pawła II. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, ale zwróciła uwagę na 
konieczność doprecyzowania zapisu w § 1 poprzez zmianę zapisu „terenowi zielonemu” na 
„terenowi przestrzeni publicznej” lub „zieleni publicznej” dalej rozszerzając zapis  
„połoŜonemu na osiedlu Leśnym pomiędzy blokami 14, a 16 oznaczonemu na mapie ....” .  
 Radny Andrzej Moczulski ma przekonanie, Ŝe PapieŜ nie chciałby, aby tereny na 
osiedlach nazywano jego imieniem, chciał większych dzieł. 
 Radna z Koziegłów Maria Libera poinformowała, Ŝe nie zagłosuje za uchwałą ze 
względu na szacunek do PapieŜa. Inicjatywa radnych i mieszkańców jest piękna, popiera ją, 
ale nie we wskazanym  miejscu. Radna radzi poczekać i poszukać bardziej godnego miejsca. 
 Zdaniem radnej Ewy Banaszak w gminie Czerwonak nie trzeba szukać miejsc do 
uhonorowania naszego PapieŜa, gdyŜ przy gimnazjum w Czerwonaku jest pomnik Jana 
Pawła II, przy którym odbywają się uroczystości gminne, kościelne i szkolne. Radna będzie 
głosowała przeciw uchwale. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe projekt nie ma jego opinii, która jest 
wymagana zgodnie ze statutem. UwaŜa, Ŝe miejsce ma upamiętniać największego Polaka, a 
nie jest do tego przygotowane. Został opracowany projekt parku, który w przyszłości będzie 
realizowany, ale na dzień dzisiejszy miejsce nie jest godne do upamiętnienia go imieniem 
Jana Pawła II. Zaproponował, aby przekazać mieszkańcom, iŜ nadanie nazwy terenowi 
powinno nastąpić dopiero po zagospodarowaniu parku. Zaproponował zdjęcie projektu 
uchwały i przekazanie go do komisji Rady Gminy w celu ponownego rozpatrzenia. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przypomniał, Ŝe na spotkaniu przedsesyjnym 
był przedstawiony projekt uchwały w związku z tym dziwi się , Ŝe nie ma opinii Wójta.  
 Radny Jacek Sommerfeld uwaŜa, Ŝe uroczystość nadania nazwy terenowi w 
Koziegłowach moŜe odbyć się w terminie późniejszym po uporządkowaniu terenu, natomiast 
zwrócił się do radnych o przyjęcie uchwały dzisiaj. 
 Radny Marek Pietrzyński poparł inicjatywę nadania nazwy, krytykował postawy 
radnych, którzy deklarują, Ŝe są wierzący, a  nie potrafią wprost powiedzieć, Ŝe są przeciwni, 
radził nie szukać za wszelką cenę argumentów dla stanowiska negatywnego. Powiedział, Ŝe 
jeśli nie moŜna wprost przyjąć uchwały to zaproponował przyjęcie  intencyjne. 
 Radny Jacek Sommerfeld powiedział, Ŝe słuŜby gminne powinny pilnować porządku 
równieŜ w tym rejonie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał, czy podjęcie dzisiaj uchwały bez 
opinii Wójta będzie zgodne z prawem. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe Wójt wypowiedział się negatywnie na 
temat projektu uchwały. 
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 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe prosi, aby projekty przygotowywane przez 
radnych zostały mu przekazane przed spotkaniem przedsesyjnym, aby mógł przedstawić 
swoją opinię. Wójt jest zdecydowanie przeciwny postawieniu straŜników w tym miejscu, aby 
siłą wymuszać szacunek dla  wyznaczonego terenu. UwaŜa, Ŝe dzisiaj jest za wcześnie, aby 
podejmować taką decyzję, gdyŜ teren nie jest przygotowany.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały został 
przedstawiony na spotkaniu przedsesyjnym, zgłosił wniosek formalny, aby projekt uchwały 
przekazać do pracy w komisjach. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, Ŝe projekt był omawiany na komisjach dlatego nie widzi potrzeby, aby ponownie 
się nim zajmować - jest przeciwny.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek formalny, 
aby projekt przekazać do prac w komisjach. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 20 
obecnych na sali. Wniosek  został odrzucony 14 głosami przy 1 wstrzymującym  się i 4 za. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe naleŜy 
wskazać źródło finansowania zadania  oraz wysokość. 
 Radny Marek Pietrzyński zaproponował, aby przegłosować projekt intencyjnie. 
 Radny Jacek Sommerfeld powiedział, Ŝe przygotowując projekt uchwały wzorował się 
na uchwałach o nadaniu nazwy ulic i nigdzie nie wskazywano skutków finansowych, równieŜ 
Komisja BudŜetu I Finansów na swoim posiedzeniu nie zgłaszała problemu. Radny przychylił 
się do wniosku radnego Marka Pietrzyńskiego, aby podjąć uchwałę intencyjnie. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe jeśli skutkiem podjęcia uchwały będzie zakup i 
montaŜ tablic to podjęcie uchwały nie rodzi skutków finansowych natomiast jeśli skutkiem 
będzie realizacja parku to naleŜy wskazać źródło finansowania zadania. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przypomniał, Ŝe w uzasadnieniu projektu 
uchwały jest zapis, iŜ skutkiem finansowym jest zakup i montaŜ tablic. W związku z tym 
zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z poprawką zgłoszoną 
przez Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusza 
Andrzejewskiego, w wyniku dyskusji zmieniono treść §1, który po zmianie brzmi: „W 
miejscowości Koziegłowy nadaje się terenowi przestrzeni publicznej połoŜonemu na osiedlu 
Leśnym pomiędzy blokami 14, a 16 oznaczonemu na mapie stanowiącej załącznik do 
uchwały nazwę: Skwer im. Jana Pawła II”  oraz treść tytułu, który brzmi: „nadania nazwy 
terenowi przestrzeni publicznej połoŜonemu na osiedlu Leśnym pomiędzy blokami 14, a 16  w 
miejscowości Koziegłowy”. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 20 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta 11 głosami przy 4 wstrzymujących  się i 4 przeciw. Uchwała stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Ad.15. Stanowisko Rady Gminy Czerwonak  w sprawie przebudowy linii  eSN na osiedlu 
Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
przedstawił stanowisko wypracowane przez komisję: „Komisja stoi na stanowisku, Ŝe 
uchybienia popełnione w 1997 r. w trakcie zatwierdzania mpzp Osiedla Czerwonak oraz w 
trakcie procesu inwestycyjnego powodują, Ŝe działania Gminy Czerwonak, Enei i inwestora 
winny doprowadzić do usunięcia kolizji powodującej wstrzymanie robót budowlanych.” 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie w/w stanowisko. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Stanowisko zostało przyjęte 16 
głosami przy 1  wstrzymującym się.  
 
Ad.16.Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał - w pkt 3 informacji Wydziału 
Urbanistyki i Gospodarki Gruntami - o   nieruchomość w Owińskach, którą oddano w 
dzierŜawę z przeznaczeniem na cel rekreacyjny. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe jest to działka znajdująca się w Owińskach 
obok hotelu Jaśmin, do końca roku trzeba uporządkować i doprowadzić do moŜliwości 
realizacji wyjazdu awaryjnego ze stadionu. 
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 Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad.17. Wolne głosy i wnioski 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak pogratulował radnej Marii Liberze, która 
została członkiem zarządu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski oraz Wójtowi 
Mariuszowi Poznańskiemu, który ponownie został przewodniczącym Związku Gmin Wiejskich 
RP.  
 Przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br.- w związku z 
tym, Ŝe 30 kwietnia to sobota więc termin upływa z dniem 2 maja br. 
 Poinformował, Ŝe wpłynęło pismo Rady Sołeckiej w Kicinie w sprawie budynku przy ul. 
Poznańskiej w Kicinie. Poprosił Wójta o udzielenie odpowiedzi jakie są plany urzędu co do 
w/w budynku. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe jest to budynek zabytkowy, z którego wyprowadzono 
mieszkańców, wymaga duŜych nakładów finansowych, na które gminę nie stać. W związku z 
tym przystępuje się do wydzielenia działki, aby w przyszłym roku sprzedać budynek. W Kicinie 
z budynku szkolnego wyprowadzono mieszkańców z czterech mieszkań, więc pojawiło się 
miejsce do zagospodarowania, być moŜe będzie moŜna tam ulokować Radę Sołecką i 
róŜne stowarzyszenia. Poza tym jest nierozwiązana sprawa SKR Kicin, gdzie jest duŜy teren.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował spotkanie Wójta z Radą 
Sołecką i dyrektorem szkoły. 
 Wójt wyraził chęć spotkania się ze wszystkimi sołtysami. 
 Sołtys wsi Promnice, radny Andrzej Moczulski poinformował, Ŝe w Promnicach jest 
świetlica, ale wynajmowana komercyjnie odbywają się tam tylko zebrania wiejskie. 
 Radny jeszcze raz zwrócił uwagę, Ŝe po wybudowaniu drogi powiatowej od mostu na 
Warcie do ronda w Bolechowie  nie ma zjazdu do Warty, jest tylko zjazd w pole prywatne. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak wyjaśniła, Ŝe sołectwo nie ma świetlicy, został 
zakupiony sprzęt rehabilitacyjny, którego  nie ma gdzie wstawić. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał, czy były prowadzone rozmowy z Radą Miasta 
Poznania w zakresie ochrony środowiska, turystycznej i komunikacyjnej. Poza tym zapytał, czy 
teren leśny pomiędzy Koziegłowami, a Kicinem jest zamknięty juŜ na zawsze w związku 
niewybuchami. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe od kilku lat  gmina zamierzała 
poprawić bezpieczeństwo w tym rejonie. Jest ogólnonarodowy program w ramach, którego 
leśnicy otrzymują finansowe wsparcie unijne na oczyszczenie lasów z niewypałów. 
 Radca prawny Kinga Wójcik, pełnomocnik Pani Małgorzaty Tecław powiedziała, Ŝe 
skierowała pismo do Przewodniczącego Rady z prośbą o zajęcie stanowiska w  sprawie 
przebudowy linii eSN na osiedlu Czerwonak. Rada podjęła stanowisko, ale nie wskazała kiedy 
ma być przebudowa. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe Rada Gminy na wniosek Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa zajęła stanowisko, które nie mówi o przebudowie linii 
lecz o porozumieniu się stron. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał o przebudowę stacji kolejowej w Bolechowie – 
opracowanie koncepcji parkingów, prosił o ustosunkowanie się Wójta do informacji 
prasowych na temat przeniesienia części produkcji Solarisa  do Przebędowa w  gminie 
Murowana Goślina.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe pracuje nad koncepcjami zagospodarowania parkingów 
buforowych przy dworcach kolejowych, priorytetem jest Czerwonak, gdyŜ jest tu waŜny węzeł 
kolejowy obecnie trwają rozmowy, nic nie jest przesądzone. Wójt wyraził zdziwienie, Ŝe firma 
Solaris przenosi część produkcji do sąsiedniej gminy, a nie skorzystała z gruntów jakie od lat 
nasza gmina jej oferuje. Firma Solaris skorzystała w naszej gminie z wielu ulg podatkowych. 
Nie potrafi wyjaśnić dlaczego firma wybrała Gminę Murowana Goślina. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellamszyk powiedział, Ŝe firma Solaris nie wyprowadza się z 
naszej gminy o czym świadczy chęć budowy na terenie zakładu przedszkola, poza tym 
partycypuje w kosztach budowy nowej bocznicy kolejowej. 
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił uwagi mieszkańców na temat opóźnień kanalizacji w 
ramach  projektu Puszcza Zielonka. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiadając na pytanie radnego Jacka 
Sommerfelda w sprawie kontaktów z Radą Miasta Poznania poinformował, Ŝe spotkał się 
wraz z Wiceprzewodniczącymi z Przewodniczącym Rady Miasta Poznania w sprawie budynku 
UAM w Koziegłowach ponadto omawiano inne waŜne kwestie. Przewodniczący zapytał 
Wójta o protokół uzgodnień ze spotkania z prezydentem Miasta Poznania, które odbyło się w 
czerwcu ubiegłego roku. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe do dnia dzisiejszego protokół nie został 
podpisany, ale w kwestii COŚ spotkał się z Prezydentem Miasta Poznania i uzgodniono, Ŝe 
zostaną powtórzone badania biologiczne w obrębie Centralnej Oczyszczalni Ścieków pod 
nadzorem eksperta ze strony Gminy Czerwonak oraz Miasta Poznania i będą one 
przeprowadzone na zlecenie firmy Aquanet. Drugim efektem rozmów jest ustalenie punktów 
pomiarowych dla WIOŚ, które są związane z badaniami chemicznymi. Trzecim ustaleniem jest 
wprowadzenie kontroli społecznej na działalność COŚ w Koziegłowach będzie jedna osoba 
ze strony Miasta Poznania i trzy z naszej strony, Wójt zaproponował, aby stronę Gminy 
Czerwonak reprezentowali: przedstawiciel Urzędu Gminy, radny oraz przedstawiciel  
Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina”. 
 Radny Marek Pietrzyński zaproponował powtórzenie badań w obrębie COŚ w innym 
okresie przez  firmę, która wcześniej je prowadziła. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe badania będą wykonywane przez inną firmę, 
która ma certyfikat, ale  tą samą metodologią pod naszym pełnym nadzorem. 
 
Ad.18. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął VII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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